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Referat: Handicaprådsmøde 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN 
tirsdag den 8. november kl. 17-19: 
 
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Britt Helen Krogh 
Tonny Bengtsson 
Stig Neuman 
Jan Madsen for Nicolaj Bertel Riber (næstformand) 
Helle Barth 
Henrik Aagaard 
Asger Villemoes Nielsen (referent) 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat 
2. Forretningsorden v. bilag (Asger) 
3. Sag fra Folkeoplysningsudvalget ang. vilkår for foreningsliv v. bilag (Asger) 
4. Indstilling til årets handicappris 2022 (Jeanet) 
5. Økonomi ift. anlæg (Henrik) hvad skal vi bruge de sidste penge til handicapvenlige tiltag til. 
6. Afholdelse af International Handicapdag og Dragør Handicappolitik (3/12-2022) 
7. Hvad gør vi ang. svømmehal og bibliotek? 
8. Bevillinger, behandlingstid 
9. evt. 

 
 
Ad 1: 
Godkendt 
 
Bettina Normann Petersen (Borgerrådgiver) præsenterede sig kort og gjorde rede for sit virke. Hendes 
jobbeskrivelse bliver medsendt som bilag til referatet. 
 
Ad 2: 
Forretningsordenen er blevet ajourført og blev kort gennemgået på mødet. Der var spørgsmål til den 
politiske annoncering af næstformandsposten og formuleringen i § 5 blev derfor sat til afstemning med 
hele teksten. DH-medlemmerne stemte for den foreslåede formulering og Helle Barth (V) samt 
administrationen undlod at stemme. 
 
Ad 3: 
Tonny redegjorde for oplevelsen af, at beskrivelsen af sagsfremstillingen kan forvirre, så man fx kan tro, at 
FOU agerer på egen hånd, og Handicaprådet kommer senere. Men det blev præciseret, at det er summen 
af inputs fra både FOU og Handicaprådet etc., der vil blive lavet til analyse og et mulighedskatalog. 
 
Inputs fra Handicaprådet er: 
 

- Kommunen er ikke særlig handicapvenlig. Fx er svømmehallen et eksempel,  
o hcp-omklædningen er placeret længst væk fra varmtvandsbassinet, 
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o der er en lift i bassinet, som personalet ikke kan betjene,  
o omklædningen er ikke hcp-venlig,  
o dørene er for tunge og uden autoåbning,  
o skabene sidder for højt/lavt,  
o der mangler mulighed for at skabsdørene kan stå åbne,  
o der mangler greb i baderummene, 
o skranken er for høj, 
o baren mangler i varmtvandsbassinet 
o skvulpekanterne kan ikke ses/nås/gribes fat i 
o manglende mulighed for at komme i sauna (når den er åben) 
o nødkald i omklædning, sauna og varmtvandsbassin 
o badestole og skraldespande i familieomklædning er fraværende 
o et af familierummene i svømmehallen laves til omklædningsrum udelukkende for 

handicappede og har automatisk døråbning. 
- Biblioteket på Vestgrønningen/Sadolins hus kan ikke benyttes af handicappede 

o elevator ønskes i Sadolins hus 
- Kan der laves en pulje til tilskud til oprettelse af hcp-venlige foreningshold 
- Der mangler teleslynge anlæg i de offentlige møderum 
- Stationsvej 5 skal laves hcp-venlig med adgang og audio-visuelt udstyr 

 
- Mentor- eller støtteordninger for børn til foreningsdeltagelse er også mulighed og et stort ønske. 

Det er et ønske, der måske er rettet meget imod foreningslivet – kan de også medvirke og lave 
yderligere tilbud? 
 

- Der er udfordringer med Handicappolitikkens vedtagne budskab om lige tilgængelighed for alle. 
 
Ad 4: 
Der er ikke indstillet nogen kandidat via de officielle kanaler, hvorfor udvalget kom med indstillingen, at 
prisen 2022 skal tildeles personen xx. 
 
Ad 5: 

- Henrik gjorde rede for tilbud undervejs på signalanlæg; det er ikke indkommet endnu. Tilbuddet på 
131.000,- er fra 2019, og prisen er formentlig steget siden. 

- Bænke som supplement langs stier og veje er på tegnebrættet via nye kort. 
- Videoen fra svømmehallen er gennemgået. Badestole til en pris af 10.000,- kunne være et 

alternativ til forbrug af pengene. 
- Følerne i familierummet er lavet. 
- Væggreb er italesat, og svømmehallen (Andy) kontakter Jeanet. 
- De automatiske døråbninger skal genbesøges. (PTE-centret kontakter firmaet). Det kunne evt. være 

en løsning kun af have automatisk åbning på et familierum, der så reserveres handicappede.  
- Personalet er instrueret i at bruge liften, men det skal også genbesøges. Begge punkter pga. Steen 

Jørgensens afgang. 
- Barren i varmtvandsbassinet forsøges etableret, som Jeanet har foreslået personalet med en 

fræsning foran skvulpekanten. 
 
Handicaprådet udtrykte sin utilfredshed med prioriteringerne ift. at gøre svømmehallen handicapvenlig. 
 
Ad 6: 
Den internationale Handicapdag falder lørdag den 3. december kl. 11-14 (10-15 inkl. opsætning/oprydning), 
hvor prisen uddeles. På den dag kan der også inviteres ind til revision af Handicappolitikken, hvor der 
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inddeles i grupper, (4 borde, hver med deres emne ift. politikken), der kan udtale sig om Handicappolitikken 
– hhv. plusser og minusser. (Borgerrådgiveren inviteres med til 5 minutters peptalk). 
 
Ad 7: 
Se pkt. 5 ang. svømmehal. 
Biblioteket blev vendt, og rådet udtrykte sin utilfredshed med, at biblioteket på Vestgrønningen blev valgt 
frem for Hollænderhallens filial. 
 
Ad 8: 
Når man skal søge om støttestrømper, skal man søge om støtte hver gang – og ikke permanent? Spørgsmål 
ang. hjælpemidler; og i tilgift hertil: behandlingstid for ansøgninger – hvorfor tager det så lang tid? 
 
Britt: Fysioterapi – jeg får en regning; den sender jeg til kommunen. De sender så tilskud efterfølgende. Den 
9.9 sendte jeg regning – 900 kr. kom så 14.10. Tilsvarende en fra 15.10 – den er ikke kommet endnu. 
Begrundelsen er, at der ikke er personale nok, og at de har mange andre ting at tage sig til. 
 
Evt. 
Besøget i Handicaporganisationernes Hus vendes næste gang. 
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